

考研英语大作文**万能模板**

三段式写法绝绝子

图表作文为例（近 14 年真题都在考图表）

第一段：描述图表

正如我们从图表/表格中看到的，该领域发生的显著/普遍趋势/现象引起了我们的注意。它显示主题词的信息/情况/变化/比例/百分比。

As we can see from the chart/table, remarkable/significant/common tendency/phenomenon that has occurred in the sphere draws our attention. It shows the information/situation/change/proportion/percentages of 主题词.

动态图

近年来，A 从__年__增加到__年__。

然而/同时，在同一时期 B 经历了缓慢下降，从__年__到__年__。

（然而，就 C 而言，这个数字几乎保持稳定，只有轻微的变化。）

The recent years have witnessed a great/dramatic rise/growth/increase/climb of A from 数据 in 年份 to 数据 in 年份. While/Meanwhile, B has experienced a slow/gradual/slight decrease/decline/drop/shrink from 数据 to 数据 in the same period. (However/Nevertheless, in regards to C, the number stayed/remained almost stable/steady with only a slight change.)

静态图

比例最高的是 A，占总数的%。接下来的重要项目是 B 和 C(比例第二、三)，分别为 B%和 C%。D(比例第四)占 D%。(最大的部分大约是最小的三倍/ 两倍。)

The highest proportion is obtained by A, accounting for A% of the total. The next significant items are B and C (比例第二、三), which are B% and C% respectively. And D(比例第四)merely takes up D%. (The largest one is roughly 3 times /twice as many as the smallest one.)

第二段：分析原因（过渡句+分析 2-3 条原因）

过渡句：（二选一）

1、我认为，有几个因素可以很容易地解释这种现象/我的观点，其中我将列举三个非常重要的因素，如下所示。

Several factors, to my way of thinking, can be easily found to interpret the phenomenon/ my standpoint, among which I will name three extremely significant ones as follows.

2、显然，有许多因素可以解释上述现象/我的观点，但以下可能是关键因素。

Apparently, there are numerous factors accounting for the phenomenon/ my standpoint mentioned above, but the following might be the critical ones.

连接词 (各选一个用)

首先: Firstly, First of all, First and foremost, To begin with, In the first place

其次: Secondly, Besides, In addition, What's more, Moreover, Furthermore

最后: At last, Lastly, Last but not the least

原因选择其中 2-3 条:

经济发展

社会的快速/前所未有的发展极大地提高了人们的生活水平。人们对主题词的选择也因此多样化, 它不可避免地成为一种普遍趋势。

The rapid/unprecedented development of society/ economy/ science/ technology has greatly improved people's living standards. People's choices/attitudes towards 主题词 have been diversified accordingly so that it has inevitably become a general trend.

政府政策

不可否认的是, 这种趋势很大程度上归因于当局和政府发布的对主题词的有利政策。

There is no denying that the trend, to a great degree/to a large extent, is attributed/due to the favorable/superior policies towards 主题词 issued by the authorities

媒体宣传

必须强调的是，这种情况与广播、电视和互联网等大众媒体的宣传密切相关。

It must be stressed that the situation is closely related to/is bound up with/ has a lot to do with the publicity of mass media such as radio, television, weibo, wechat, tiktock and the internet.

人们需求

众所周知，现代生活的快节奏和社会的激烈竞争导致人们的态度逐渐改变，导致越来越多的人做主题词，为了满足他们对爱和归属感/尊重/安全/自我实现的需求。

It is universally acknowledged that the fast pace of modern life and the fierce competition of society result in people's gradually changed attitudes/ values, leading more and more people to do 主题词 for the purpose of fulfilling their needs of love and belonging/ esteem/ safety/ achievement/ convenience.

第三段：总结现象

从所讨论的内容来看，可以得出结论。在所有这些因素的努力下，这种趋势在未来几年将继续下去，这是自然/不可避免的，它必将对个人以及整个社会产生深远/发人深省/严重的影响/后果。作为回应，我们必须培养正确的心态，以便充分利用它/提出战略行动。

Judging from what has been discussed, a conclusion can be drawn consequently. With the joint efforts of all these factors, it's natural/inevitable that this tendency will continue in the coming years, which is bound to generate/exert profound/thought-provoking/severe influence/consequences not only on individuals but also on the whole society. As a response, we must foster the right mindset to make most use of it/bring forward strategic actions.

英语二大作文历年考试题目 (2010-2023年)

年份	考查形式	主题
2010 年	图表（柱形图）	手机用户量的变化
2011 年	图表（柱形图）	不同汽车品牌市场占有率的变化
2012 年	图表（表格）	不同年龄段员工工作满意度的差异
2013 年	图表（柱形图）	不同年级大学生兼职状况的差异
2014 年	图表（柱形图）	中国城乡人口数量的变化
2015 年	图表（饼状图）	春节期间居民开销比例
2016 年	图表（饼状图）	某高校学生旅游目的调查
2017 年	图表（线状图）	博物馆及访客数量的持续增加
2018 年	图表（饼状图）	2017 年某市消费者选择餐厅时的关注因素
2019 年	图表（柱状图）	某高校 2013 和 2018 年本科毕业生去向变化统计
2020 年	图表（饼状图）	某高校学生手机阅读目的调查
2021 年	图表（柱状图）	某市居民体育锻炼方式调查
2022 年	图表（柱状图）	我国快递业务量整体和农村地区变化情况
2023年	图表（线状图）	2012-2021年我国居民健康素养水平

近14年英语二真题都在考图表，今年考研的宝宝别再乱背了，吃透这一篇就够了！